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PENSIONÄRSRÅDET  PROTOKOLL 
  Sammanträdesdatum: 2021-12-16 
 
 

Ordförandes signatur  Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 
 
 

  
 

  
 

 

Närvarolista Pensionärsrådet 

Beslutande 
Namn 
Björn Jönsson, PRO, ordf 
Monica Körner, PRO 

 

Christer Sjöström, PRO, justerar  
Ann-Magreth Albin, PRO  
Eva-Britt Johansson, SPF, vice ordf  
Maj-Britt Blom, SPF  
Karin Belander, SPF   
Rikard Bivefors, SPF, ersättare 
Ann-Christine Munoz, ersättare, SKPF 
Marianne Göransson, SKPF 
 

Övriga närvarande ersättare, tjänstemän och adjungerade politiker 
från socialnämnden (sn)  
Namn   
Monica Andersson, PRO, ersättare 
Carl-Göran Sjöstedt, PRO, ersättare 
 

  

   
   
Maria Danielsson, områdeschef    
Ingrid Kjellberg, administratör/sekreterare 
 
Parti Namn adjungerande ledamöter från socialnämnden 
SD Tommy Rosenberg, ledamot sn,  
BP Carin Falck, 1:e vice ordf sn 
  

 

  

M Moderata samlingspartiet BP Barapartiet 
S Socialdemokraterna MP Miljöpartiet 
SD Sverigedemokraterna C Centerpartiet 
L Liberalerna V Vänsterpartiet 
ÄS Älska Svedala   
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Pe § 45      Dnr Sn 2021- 267 

Svar Övriga frågor – Skånetrafiken buss till Aggarp och till 
Sveakliniken – samt synpunkter på ny tidtabell 
Svar föreligger daterat 2021-11-18 från Gustav Skäremo Trafikbeställare Affärsområde Buss 
hos Skånetrafiken enligt följande: 

Jag tar med mig synpunkterna till möjliga framtida linjejusteringar. De justeringar som sker nu 
den 12/12 är framarbetade sedan en längre tid tillbaka tillsammans med både Malmö stad och 
Svedala kommun. 

Vi arbetar för tillfället med fler justeringar inne i Svedala tätort som är kopplade till när 
stationen byggs om ca 2024. Jag tar med synpunkterna i detta arbete 

Sammanfattning 

Ann-Magreth Albin, PRO Bara lyfte frågan om Skånetrafiken – buss till Aggarp och till 
Sveakliniken vid pensionärsrådets sammanträde 2021-06-17, Pe § 25. Frågorna skickades till 
Miljö och teknik. 

Vid pensionärsrådets sammanträde 2021-09-16 § 32 redovisades svar från trafikingenjör 
Annette Bengtsson, Miljö och teknik daterat 2021-08-24. Vid mötet framkom synpunkter om att 
tiden för mätningen av flyttad hållplats var väldigt kort. Ann-Magreth Albin, PRO Bara, är 
pensionärsrådets representant för Svedala kommun i kundrådet för Skånetrafiken samt 
pensionärsrådets representant i Svedala kommuns ”Referensgrupp för tillgänglighetsfrågor” 
och kommer att lyfta frågorna även där i den mån kundrådet och referensgruppen har 
sammanträden.  

Pensionärsrådet beslutade att bjuda in trafikingenjör Annette Bengtsson, Miljö och teknik, till 
pensionärsrådet § 36, 2021-11-04. Annette Bengtsson besvarade frågorna som kom in från 
pensionärsrådet samt informerade om busslinjeförändringar som Skånetrafiken kommer att 
införa 2021-12-12. Linje 141 får en ny linjesträckning i Malmö och i Svedala. Linjen kommer 
att vända på Södervärn. Slingan i Svedala tätort tas bort. Flera hållplatser både i Malmö och i 
Svedala tätort kommer att tas bort. Linje 145, en hållplats tas bort. Linjerna 142 och 150 slås 
samman och får ny körväg i Vellinge och i Malmö. Linje 165 får en ny hållplats i Svedala tätort. 
Annette Bengtsson förmedlade också kontaktperson från Skånetrafiken som kan komma till 
pensionärsföreningarna och informera om hur man betalar biljetten på olika sätt. 

Forts 
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Forts 

Pe § 45 

Pensionärsrådet beslutade 2021-11-04 att påtala till Skånetrafiken att pensionärsrådet inte är 
nöjda med den sträckning som redovisas i den nya tidtabellen för busslinje 141, att det finns 
behov av att buss 141 stannar på Centralen i Malmö, samt att påtala behovet av att slingan i 
Svedala tätort bibehålls i sin nuvarande sträckning. 

 

Pensionärsrådet beslutar 
att ta upp diskussionen om Skånetrafikens nya tidtabell senare i dagens möte med 
kommunalråd Linda Allansson Wester, samt  

att för övrigt lägga informationen till handlingarna. 

__________  
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Pe § 46      Dnr Sn 2021-431   
  

Sammanträdesplan för pensionärsrådet 2022 
Förslag föreligger till sammanträdesplan för pensionärsrådet 2022 samt pensionärsrådets 
beredningsmöten enligt följande: 

Pensionärsrådets beredningsgrupp 
Torsdag kl 9:00 lokal Lindholmen 

Pensionärsråd 
Torsdag kl 13:30 lokal Naverlönnsalen 

3 mars 17 mars 
5 maj 19 maj 
16 juni 30 juni 
8 september 22 september 
13 oktober 27 oktober 
24 november 8 december 

 

Pensionärsrådets beredningsgrupp består av följande personer: ordförande Björn Jönsson, 
PRO, vice ordförande Eva-Britt Johansson, SPF Club 73 och ledamot Lena Gustafsson, SKPF 
avd 105. 

Pensionärsrådet beslutar 
att ställa sig bakom föreliggande förslag till pensionärsrådets beredningstider och till 
pensionärsrådets sammanträdestider för 2022. 

__________  
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Pe § 47      Dnr sn 2021-381  

Information om lokalbehovsanalys hemtjänst och 
hemsjukvård 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om lokalbehovsanalys 
hemtjänst och hemsjukvård. Svedala kommuns hemsjukvård kommer att bli uppdelade i tre 
distrikt, Svedala Bara Klågerup, Svedala Öster och Svedala Väster. 

Sammanfattning 

2019-2021 har inneburit en utökning av kommunens hemtjänst som överstigit tidigare 
prognoser. Personalökningen har inneburit påfrestningar på såväl chefer, arbetstagare och 
lokaler. Tidigare syfte med att samla kommunens hemtjänst uppnås inte längre då 
arbetsgruppen är för stor. Det ursprungliga syftet att skapa en teamkänsla uteblir. Lokalerna 
på Ågatan är idag inte längre ändamålsenliga då personalgruppen är för stor. Information och 
delaktighet har blir svårare och kommunikationen har försvårats.   
Arbetsgruppen som arbetar riktat med kommunens norra kommundelar vuxit. Denna 
arbetsgrupp utgår idag från Ågatan då den lägenhet som idag finns tillgänglig i Bara inte är 
tillräckligt stor.     
Socialnämnden beslutade 2021-11-18, sn § 88 att hos kommunstyrelsen framställa behov av 
nya verksamhetslokaler för hemtjänsten och hemsjukvården i Svedala tätort från och med 
våren 2022,  
att hos kommunstyrelsen framställa behov av nya verksamhetslokaler för hemtjänsten och 
hemsjukvården i Bara tätort från och med våren 2022,  
att hos kommunstyrelsen framställa behov av nya lokaler, i samlokalisering med hemtjänst 
och hemsjukvård, för verksamhet för dagcentral i Bara tätort från och med våren 2022, samt 
att föreslå kommunstyrelsen att besluta att uppdra åt strategisk planeringsenhet att utreda och 
framställa rekommendationer för lokaler som möter sagda behov.        

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

__________   
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Pe § 48      Dnr Sn 2021-89 

Vård och omsorg informerar 
Vid dagens sammanträde informerar områdeschef Maria Danielsson om  

- Lägesrapport covid 19. Smittan har ökat och smittspårning pågår. Fortsatt 
försiktighet och skyddsutrustning används i verksamheterna där det inte går att hålla 
avstånd. 

- Kö särskilt boende. 20 personer i kö. Tiden för hur länge man bor på särskilt boende 
har ökat. Holmagården kommer att ha 2 platser mindre efter ombyggnationen från 46 
till 44 platser.  

- Lägesrapport Holmagården. Flytten planeras till första veckan i februari 2022. Flytten 
beräknas pågå i 5 dagar. Posten ska hämtas dagligen på Holmagården, de boende 
behåller samma adress som de har på Holmagården. Redan nu är platserna till 
evakueringsboende reducerad till 44 platser.  

- Heltid som norm, rapportering. Nya tag med detta arbete kommer att tas under 
2022. En arbetsgrupp bestående av personer från HR-avdelningen, Kommunal och 
Vård och omsorgs ledningsgrupp kommer att ha regelbundna avstämningsmöten. Till 
en början kommer samtlig vårdpersonal på Toftaängen att få heltidstjänster i botten 
men med frikostig möjlighet till tjänstledighet om så önskas. Resurspass ska 
bemannas i hemtjänst. Alla nya tjänster kommer att utannonseras som heltidstjänster. 
Ett mål är minskning av antalet timvikarier. Statsbidrag riktat för att minska antalet 
timanställda kommer 2022. 

- Lokalbidrag pensionärsföreningar – Vid socialnämndens sammanträde i oktober 
2021 fattades det beslut om internbudget för socialnämnden. I internbudgeten ingår ett 
lokalbidrag för pensionärsföreningarna likt det bidrag som finns innevarande år (totalt 
max 75 000kr). Ny blankett för ansökan av lokalbidrag 2022 kommer att skickas ut i 
början av 2022 till pensionärsorganisationerna. Sista ansökan för lokalbidrag 2021 är 
2022-01-01. Hittills har 7 ansökningar inkommit till Vård och omsorg för år 2021. 

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

__________  
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Pe § 49       

Skrivelser och meddelanden 
Socialnämnden – utskickat till representanterna för de olika pensionärsföreningarna 

- (Protokoll 2021-11-18) 

Votum Förlag 

- Höst 2021 människor & Samhälle 

Kommunfullmäktige 

- § 100 Hållbarhetsstrategi för miljömässig hållbarhet 
- § 101 Måltidspolicy 2021 för Svedala kommun 
- § 102 Avgift och indexuppräkning för rökdetektor kopplat till trygghetslarm 

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga skrivelser och meddelanden till handlingarna. 

__________  
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Pe § 50      Dnr Sn 2021-219 

Övriga frågor – Lokalfrågor för pensionärsföreningarna  
Vid dagens sammanträde är kommunalråd Linda Allansson Wester inbjuden. 

Sammanfattning av ärendet 

Pensionärsrådets har lyft frågan om lokaler för de olika pensionärsföreningarna 2021-04-29, 
pe § 14 samt 2021-06-17, pe § 22 och framfört till kommunstyrelsen att pensionärsrådet vill 
vara med vid framtida planeringar vad gäller lokaler som berör de olika 
pensionärsorganisationerna. Inget svar föreligger. 

Vid pensionärsrådets sammanträde 2021-11-04 § 43 framkom att kommundirektören vid 
kommunstyrelsen 2021-10-11 § 195 (ks 20-399) informerat i ärendet om att tillskapa större 
samlingslokal i Svedala tätort och då framfört att det bland annat finns tre olika alternativ till 
området kvarter Hjorten. Enligt uppgift avser de tre olika alternativen Småskolan och är: 

1. Riva och bygga nytt.  

2. Behålla fasaden och bygga till.  

3. Renovera och behålla nuvarande storlek.  

Vid pensionärsrådets sammanträde 2021-11-04 beslutade pensionärsrådet att bjuda in 
kommunalrådet Linda Allansson Wester till dagens pensionärsråd med anledning av framtida 
lokalfrågor för pensionärsföreningarna.  

Inför dagens sammanträde har pensionärsrådets sammanställt följande frågeställningar till 
Linda Allansson Wester: 

- Beslut innan ersättningslokal – hur tänkte man här? 
- Är det viktigt med pensionärsorganisationer – hur märker vi det? Svårt att driva 

verksamhet i nuläget. 
- När beräknas det att finnas en färdig samlingslokal som rymmer minst 200 personer? 
- Kommer vi att vara delaktiga vid utformning, vilket vi har framfört. 
- Lokaler för att driva studiecirklar och andra minder träffar samt styrelsemöten? 
- Kontor för PRO, SPF och SKPF om nuvarande försvinner? 
- Vad händer i Bara angående lokal? 

 

Forts 
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Forts 

Pe § 50 

Linda Allansson Wester svarar på de framlagda frågorna.  

Kommundirektör Johan Lundgren är ansvarig för projektet om att bland annat tillskapa större 
samlingslokal i Svedala tätort med nybyggnation där Småskolan idag finns samt förändringar 
när det gäller Folkets hus lokaler.  

Linda konstaterar att det finns ett utökat lokalutbud totalt sett nu än för 5 år sedan, men dock 
inte samma typ av lokaler som Folkets Hus erbjöd. Socialnämnden har tagit beslut om sökbart 
temporärt anslag avseende lokalkostnader för pensionärsföreningar 2021 och 2022 (med % 
fördelning till de fyra pensionärsorganisationerna, totalt sammantaget max belopp 75 000 kr 
per år 2021 och 2022) för de extra kostnader som de olika pensionärsorganisationerna har för 
lokalkostnader då Folket Hus inte längre går att nyttja.  

Pensionärsorganisationerna önskar kunna kombinera sammankomster med mat och 
alkoholförtäring i större sällskap och någon sådan lokal finns för närvarande inte i Svedala 
tätort. Däremot finns de möjlighet att hyra samlingslokaler där det är tillåtet med mat och 
alkoholförtäring i Klågerupsskolans matsal som rymmer 150 personer samt på 
Spångholmsskolan i Bara för cirka 100 personer efter skoltid och på helger. Dessa lokaler är 
klassade som samlingslokaler och lokaliteten är utformad på så sätt att de uppfyller kraven för 
detta. Linda tipsar även om den nya bokningsbara lokalen på nya Biblioteket för mindre 
sammankomster, studiecirklar och sammanträden om cirka 15 personer. 

Småskolan är idag i mycket dåligt skick och att renovera denna skulle bli allt för kostsamt. 
Småskolan är en typskola som finns på flera orter och har därför inget historiskt värde. 
Kommunstyrelsen har nyligen fattat beslut om att ersätta Småskolan med en ny byggnad, med 
avtryck av från Småskolan/Folkskolan. Den nya byggnaden ska ge plats för samlingslokal, 
mötesrum och arbetsplatser. Kommunstyrelsen fattade också beslut om att det i arbetet ska 
tas speciell hänsyn till behoven hos föreningar som finns eller har funnits i kvarteret Hjorten 
och Folket Hus och att dessa behov ska lösas i den nya byggnaden eller på annat sätt.  

Projektet med nybyggnation av Småskolan beräknas ta ett antal år med framtagande av ny 
detaljplan, lokalplan mm. Pensionärsorganisationerna PRO Svedala, SKPF och SPF som 
använt Småskolan och Folkets Hus kommer tillsammans med andra föreningar bli inbjudna för 
delaktigtighet, dialog och avstämning, troligen i mitten av februari-2022, efter 
kommunfullmäktiges sammanträde.  

Forts 
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Forts 

Pe § 50 

Vad gäller Folket Hus är det tänkt att den äldre delen behålls av Folkets Hus men att de nyare 
delarna rivs. I den äldre delen kommer kontor inrättas för de pensionärsföreningar som idag 
har sina kontor i Småskolan. En boulbana är också planerad i anslutning till Folket Hus. 

Under byggperioden av Småskolan och Folkets Hus är det tänkt att bra ersättningslokal för 
kontor ska erbjudas pensionärsorganisationerna som idag har kontorslokaler i Småskolan, 
nuvarande förslag är Röda Skolan. 

PRO Bara har sedan tidigare bjudit in Linda Allansson Wester till dialog och har fortsatt dialog 
om lokalfrågor i Svedala kommuns norra delar. 

 

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

_________  
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Pe § 51      Dnr Sn 2021- 267 

Svar Övriga frågor – Skånetrafiken buss till Aggarp och till 
Sveakliniken – samt synpunkter på ny tidtabell 
Pensionärsrådets beslutade § 45 vid dagens sammanträde att åter ta upp diskussionen om 
Skånetrafikens nya tidtabell senare i dagens möte med kommunalråd Linda Allansson Wester. 

Inför dagens sammanträde har pensionärsrådets sammanställt följande frågeställningar till 
Linda Allansson Wester: 

- Ungas gratis-resor? 
- Gratisresor för pensionärer? 
- Turlistor? 
- Slinga – planer för framtiden? 

Linda Allansson Wester svarar på de framlagda frågorna. 

Erbjudande från Skånetrafiken gavs om gratis resor för unga inom Svedala kommun, men ej 
utanför kommungränsen. Detta ansågs som rimligt och antogs av Svedala kommun. 

När det gäller seniorbiljett finns inte längre samma möjlighet som den som gavs för gratisresor 
för unga. Skånetrafiken håller på att utarbeta ett nytt förslag med differentierad taxa för 
seniorer som enligt uppgift ska gälla hela Skåne. Förslaget kommer troligen att presenteras i 
våren 2022 för kommunen. 

Linda framför att kommunen varit tydliga med att de inte varit nöjda med de föreslagna 
tidtabellsförändringarna och linjedragningarna som Skånetrafiken presenterat. Skånetrafiken 
har trots detta genomför tidtabellsförändringar och linjedragningarna. 

Synpunkter för att påverka tidtabeller och linjedragningar kan/ska framföras av enskilda 
personer eller föreningar direkt till Skånetrafiken. 

Pensionärsrådet beslutar 
att lägga informationen till handlingarna. 

__________  
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